
Memorandum mbt energietransitie in de startwijk Bolnes  

Aan: B en W Ridderkerk, wethouder dhr. M.Japenga mbt Energietransitie en Klimaatadaptatie 

Van: VVE Werfkade/De Brug 

         VVE De Ankerplaats/Dokhof 

         VVE Het Bordes 

Contact: GEANONIMISEERD 

 

Aanleiding: 

Onze woonappartementen bevinden zich op het buitendijkse terrein in Bolnes aan de Maas. 

Met interesse hebben vertegenwoordigers van onze bewoners aan de verschillende door de gemeente 

georganiseerde bewonersbijeenkomsten in 2019/20 deel genomen. 

Daarin hebben zij namens ons het voorstel, compleet met plan van aanpak en prijsopgave ingebracht voor een 

haalbaarheids onderzoek naar de optie voor aquathermie. Dit voorstel is door de drie VVE’s ondersteund middels 

een ondersteuningsbrief aan het toenmalige projectteam. (bijlage 1) 

Aan dit voorstel is tot op heden nog geen concreet vervolg gegeven. Wel is er in opdracht van de gemeente het 

bewonersspel “HIER” uitgevoerd, maar met een zeer beperkte deelname en weinig concreet resultaat. 

Onze VVE’s zijn inmiddels verder gegaan met het uitwerken van meer concrete voorstellen om de voor ons dorp 

unieke mogelijkheid van warmte dmv aquathermie te onderzoeken en verzoeken de gemeente om dat voor en met 

ons te faciliteren en te concretiseren. 

Wij voorzien in deze mogelijkheid een betrouwbaar, milieuvriendelijk en economisch aantrekkelijk alternatief voor/ 

aanvulling op industriewarmte vanuit Rotterdam. De potentiële capaciteit zal zeker groter zijn dan nodig voor onze 

appartementen en waarschijnlijk zelfs voor heel Bolnes. 

 

Voorstel: 

Door WSP (vroeger Lievense) is samen met ons begin 2020 het genoemde plan van aanpak voor de 

haalbaarheidsstudie uitgewerkt. Dat plan hebben wij gedeeld met het toenmalige projectteam van de gemeente en 

uitgebreid toegelicht. 

Dit plan hebben wij in de afgelopen weken samen met Roel Breukink van WSP nog eens tegen het licht van het 

technisch en economisch voortschrijdend inzicht gehouden en kwamen tot de conclusie dat het op dit moment 

alleen maar meer serieuze aandacht verdient. WSP heeft hier over een duidelijk en compacte toelichting 

geschreven. (bijlage 2) 

Behalve de permanent in grote hoeveelheid aanwezige gratis warmte uit de rivier en de unieke locatie aan de Maas 

blijkt het ook mogelijk om: 

-De installatie (warmtepomp) op te schalen naar een capaciteit die groter is dan de ruim 350 wooneenheden aan de 

Maasoever. Dan zouden in een eerste slag dus zelfs ook de flats aan de Rijnsingel aangesloten kunnen worden. 

-Door recente verdere ontwikkelingen van turbines voor lage stroomsnelheden ook de elektriciteit voor de 

warmtepompen economisch uit de rivier te kunnen oogsten. 

-Er bestaat een dringende noodzaak om op een aantal plekken de instortende damwanden van de Maasoever aan te 

pakken. Dat is een dure operatie die efficiënter kan worden in combinatie met de nodige voorzieningen voor 

aquathermie. Wellicht kan ook de invulling van de locatie “Beverbol” hierbij nog een rol spelen. 

-Wij hebben nu middels de drie VVE’s een groot aantal bewoners bij de energietransitie betrokken. Wij zouden dit 

nu graag willen verdiepen en uitbreiden naar een groter deel van Bolnes. Wij vinden de methode van de 

buurtbouwdoos daarvoor een goed middel en willen daar dan ook graag aan meewerken. (bijlage 3) 

 

Concreet: 

Laat WSP het voorstel uit 2020 actualiseren en een concreet haalbaarheids onderzoek doen waarmee we: 

of: 

tot de conclusie komen dat aquathermie niet haalbaar is op deze locatie. 

of: 

met concrete plannen naar de bewoners van Bolnes kunnen gaan en hen te motiveren door een oplossing voor de 

energietransitie aan te bieden die betrouwbaar en betaalbaar is tot in lengte van dagen. 



 

Bijlage 1 

Aan: 

Projectteam energietransitie BAR Ridderkerk 

Tav. Dhr. M.Vorstelman 

Per mail: m.vorstelman@bar-organisatie.nl 

Betreft: 

Aquathermie als alternatieve warmtebron op wijkniveau in Bolnes. 

 

Geachte teamleden, 

Zoals bij U bekend ligt er een voorstel bij U op tafel om serieus onderzoek te doen naar de haalbaarheid van 

aquathermie als alternatieve energiebron voor warmte. 

Door middel van dit schrijven willen wij als direkt betrokken bewoners onze steun voor dit onderzoek bevestigen. 

Wij constateren dat deze bron van energie voor zeer lange (oneindige) tijd gratis en duurzaam is. Het is daarom niet 

verantwoord om die niet als optie bij een advies aan de gemeenteraad te betrekken. 

De unieke kansen die hier liggen zijn volgens ons als volgt samen te vatten: 

-Er stroomt gemiddeld 3000m3 water van 7-18 graden langs onze gemeente. 

-Er is al een groot deel van de infrastructuur aanwezig: de “Boele-pier” en het trafogebouw. 

-Er is een mogelijkheid om eventueel dmv stromingsturbines elektriciteit op te wekken. 

-Er is in de omgeving ruim opslagcapaciteit voor de warmte in de grond aanwezig. 

-Dit zal een spin-off zijn voor andere locaties in het land.    

-De kennis voor een gedegen studie is beschikbaar. Zie de uitgebrachte offerte van Lievense/WSP. 

-Deze warmtebron is echt en altijd duurzaam. Dat is die vanuit de Rotterdamse restwarmte niet. 

 

Wij hopen op een positieve reactie uwerzijds en wensen U wijsheid toe bij het verder uitwerken van de 

mogelijkheden. Wij blijven daar graag bij betrokken. 

 

Hoogachtend, namens: 

VVE Ankerplaats/Dokhof 

HANDTEKENING VERWIJDERD I.V.M. AVG RESTRICTIES 

 

VVE Werfkade 

HANDTEKENING VERWIJDERD I.V.M. AVG RESTRICTIES 

 

VVE Het Bordes 

HANDTEKENING VERWIJDERD I.V.M. AVG RESTRICTIES 

  

mailto:m.vorstelman@bar-organisatie.nl


 

Bijlage 2

 



 

 



 

Bijlage 3 

 

 


